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Risk Regulation / Standard 
Notification 

count 
Products 

Chemical（Lead、Cadmium 

、Chromium (VI) 、DBP、SCCP） 
REACH、POPs 8 

Children's Lederhose、Beach sandals、Children’s 

sandals、Sandals、Leather belt、Children's leath-

er shoes、Flip flops 

Injuries, Strangulation GPSD、EN 14682 16 

Children's sweatshirt、Children's sports outfit、

Children's swimsuit、Children's clothing set、

Waterproof children's jumpsuit、Children's trou-

sers、Children's bikini、Children's sweatpants、

Children's sandals、Children's dress 

Choking, Suffocation GPSD、EN 71-1 6 
Children's clothing set、Children's pyjamas、

Children's hat、Children's t-shirt 

EU Market RAPEX： 

Risk Regulation / Standard 
Notification 

count 
Products 

Chemical（Lead ） CPSIA 1 Children’s Sandals 

Strangulation hazard CPSC 1 Children’s Hooded 

United States Market CPSC： 

In order to protect the legitimate rights and interests of consumers, the European Union, the United States, Canada and Aus-

tralia and other countries have established special early warning and notification mechanisms to notify unqualified textile and 

leather products.CTT Textile and Leather Recall Alert Issue 3 2022 summarizes the notification information related to textile and 

leather products in the third quarter.During the period, the EU and the United States notified a total of 32 cases, and Canada 

and Australia had no recall cases. 
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Some typical cases are as follows:  

Product : Children's dress 

Country of origin: Unknown 

Alert submitted by:  Belgium  

Risk type:  
There are long functional cords in the neck area which can become trapped 
during children's normal activities, causing strangulation and/or injuries.  

Measures ordered: Recall of the product from end users. 

Product : Children’s Hooded 

Country of origin: Portugal  

Alert submitted by:  The United States 

Risk type:  
The children's sweatshirts have a drawstring in the hood that can become 
entangled or caught on objects, posing a strangulation hazard to children.  

Measures ordered: 
Consumers should immediately take the recalled sweatshirts away 
from the child and remove the drawstring to eliminate the hazard or return the 
sweatshirt to Hard Rock for a full refund, shipping included.  

In this quarter, the proportion of recalls due to injury or strangulation risk was as high as 53%;The risk of choking accounted for 

19%;Chemical hazards and environmental hazards accounted for 28%, mainly including chromium (VI) , lead, and DBP exceeding the stand-

ard.Among all the countries of origin of recalled products, there were 17 cases of products from China, accounting for 53% of the total num-

ber of recalls, ranking first. 
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Referenced web: 

 https://ec.europa.eu/safety-gate-alerts/screen/webReport 

 www.cpsc.gov/en/Recalls/ 

 Advanced search – Recalls, advisories and safety alerts – Canada.ca  

 http://www.productsafety.gov.au/recalls 

Remark: All pictures above are selected from the referenced web. 
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Product : Flip flops  

Country of origin: China 

Alert submitted by:  Poland  

Risk type:  

The plastic material of the product contains excessive concentrations of dibutyl 
phthalate (DBP) (measured value up to 11% by weight) and short chain chlorinat-
ed paraffins (SCCPs) (measured value up to 8,3%). DBP may harm the health by 
causing possible damage to the reproductive system. SCCPs persist in the envi-
ronment, are toxic to aquatic organisms at low concentrations and bioaccumu-
late in wildlife and humans, posing a risk to human health and the environment.  

Measures ordered: Recall of the product from end users. 

Product : Children's hat  

Country of origin: Poland 

Alert submitted by:  Romania  

Risk type:  
The small decorative elements (stones) can easily be detached from the product. 
A small child may put them in the mouth and choke.  

Measures ordered: Withdrawal of the product from the market. 

Different markets have different requirements for textiles and leather footwear products. Therefore, it is particularly important to under-

stand the requirements of export markets for products, especially for children’s products, and to design and produce in strict accordance 

with relevant regulations and standards. Avoid the risk of recalls or claims due to product quality issues.  

Product : Children’s sandals  

Country of origin: China  

Alert submitted by:  Germany  

Risk type:  
The product contains chromium VI (measured value: 5.6 mg/kg). Chromium (VI) 
is sensitising and can trigger allergic reactions and can cause cancer.  

Measures ordered: 
Recall of the product from end users. Withdrawal of the product from the mar-
ket. 

Textile & Leather Products Recall Notifications-2022 report 03 

http://www.cpsc.gov/en/Recalls/
http://www.productsafety.gov.au/recalls
http://www.productsafety.gov.au/recalls


 

 

纺织和皮革类产品召回通报预警—2022年第3期 

     为了保障消费者的合法权益，欧盟、美国、加拿大和澳大利亚等国家建立了专门的预警通报机制，对

不合格纺织和皮革类产品进行通报。CTT纺织和皮革类召回通报预警2022年第3期汇总了第三季度有关的纺

织和皮革类产品的通报信息。在该期间，欧盟和美国通报案例共32例，加拿大和澳大利亚无召回案例。 
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欧盟 RAPEX： 

美国 CPSC： 

通报原因  违反法规/标准 通报数量  涉及产品大类 

铅 CPSIA 1 儿童凉鞋 

绞勒风险 CPSC 1 儿童连帽衫 

通报原因  违反法规/标准 通报数量  涉及产品大类 

六价铬、铅、镉、

DBP、SCCP 
REACH、POPs 8 

儿童皮裤、沙滩凉鞋、儿童凉鞋、凉鞋、

皮带、儿童皮鞋、人字拖 

受伤或绞勒风险 GPSD、EN 14682 16 

儿童运动衫、儿童运动服、儿童泳装、儿

童套装、防水儿童连衣裤、儿童长裤、儿

童比基尼、儿童运动裤、儿童凉鞋、儿童

吊带裙 

窒息风险 GPSD、EN 71-1 6 
儿童套装、儿童睡衣、儿童帽子、儿童T

恤衫 
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部分典型案例如下： 

产品： 儿童连帽衫 

原产国： 葡萄牙 

通告国： 美国 

风险描述： 儿童运动衫的兜帽上有一根拉绳，可能会缠绕在物体上，对儿童构成绞

勒致死的危险。 

采取措施： 消费者应立即将召回的运动衫从孩子身上拿走并取下拉绳以消除危险，

或将运动衫退回Hard Rock以获得全额退款，包括运费。  

        本季度召回案例中，受伤或绞勒风险产生的召回比例高达53%；附件窒息风险占19%；化学危害及环境危

害占28%，主要包括六价铬、铅、及DBP超标。所有被召回产品的原产国中，来自中国的产品共17例 ，占召

回总数的53%，位列第一。 

产品： 儿童吊带裙 

原产国： 未知 

通告国： 比利时 

风险描述： 颈部区域有长的功能绳，在儿童的正常活动中可能会被困住，导致受伤

或绞勒致死。  

采取措施： 从最终用户处召回该产品。 
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产品： 人字拖 

原产国： 中国 

通告国： 波兰 

风险描述： 该产品的塑料材料含有过量浓度的邻苯二甲酸二丁酯(DBP)和短链氯化石蜡

(SCCP)。DBP可能会对生殖系统造成损害；短链氯化石蜡具有生物毒性,在环

境中持续存在，并在动植物和人类体内蓄积，对人类健康和环境构成威胁。  

采取措施： 从最终用户处召回该产品。 

产品： 儿童帽 

原产国： 波兰 

通告国： 罗马尼亚 

风险描述： 帽子上的小装饰物可以很容易地从产品上拆下，小孩可能会把它们放进嘴里

并导致窒息。  

采取措施： 从市场上撤回该产品。 

参考网站： 

 https://www.cpsc.gov/Recalls/?Page=1 

 Advanced search – Recalls, advisories and safety alerts – Canada.ca  

 http://ec.europa.eu/consumers/consumers_safety/safety_products/rapex/alerts/ 

 https://www.productsafety.gov.au/recalls 

备注：以上图片均来自以上参考网站。 

       各个市场对于纺织品及皮革鞋类产品的要求不尽相同，因此，了解出口市场对产品的要求，尤其是儿童

产品的要求，并严格按照相关法规和标准进行设计和生产则显得尤为重要，避免因产品质量问题而导致召回

或产生索赔的风险。 

产品： 儿童凉鞋 

原产国： 中国 

通告国： 德国 

风险描述： 该产品含有六价铬（测量值：5.6毫克/千克）。六价铬具有致敏性，可引发

过敏反应并导致癌症。  

采取措施： 从最终用户处召回该产品，该产品退出市场。 

http://www.productsafety.gov.au/recalls
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